

# REFERAT FRA PÅRØRENDERÅDETS MØDE

DEN 13/2 2017 KL. 18.00

I MULTIRUMMET.

**Dagsorden:**

**Mødet starter med at Peter, som er ledsager, orienterer om ledsagelsesordningen på Kildehaven.**

- 1. Godkendelse af dagsorden**
- 2. Konstituering af bestyrelsen**
  - a. Valg af formand
  - b. Valg af næstformand
  - c. Valg af sekretær
  - d. Valg af kasserer
- 3. Godkendelse af Regnskabet for 2016**
- 4. Opfølgning af referat fra sidste møde**
- 5. Kort orientering fra personalet**
- 6. Kort orientering fra ledelsen**
- 7. Kort orientering fra pårørende**
- 8. Kort orientering fra Beboerrådet**
- 9. Kort orientering fra kasserer**
- 10. Ledsagelse**
- 11. Beregning/forklaring af normeringen i enhederne.**
- 12. Forventet rådighedsbeløb for beboerne**
- 13. Personaletrivsel**
- 14. Kommunikation**
- 15. Samarbejde med pårørende**
- 16. Efteruddannelse af personale**

**17. Værgemål – klagesager til kommunen**

**18. Kommende Aktiviteter**

- Pårørendemøder
- Diskotek

**19. Ledsagelse**

**20. Fokuspunkter 2017 for Pårørenderådet**

**21. Næste møde**

**22. Eventuelt**

**Ad 1.**

Dagsorden blev godkendt – dog med en tilføjelse af et nyt punkt (4a – Konflikt håndtering.)

Der var generelt en del debat omkring indholdet af de enkelte punkter, idet der var tvivl om indhold/årsag. Ledelsen henstillede til, at punkter på dagsorden uddybes mere, hvis det forventes, at ledelsen skal kunne forberede sig til uddybelse af udvalgte punkter.

**Ad 2.**

Konstituering af bestyrelsen blev som følger:

Formand	Annica
Næstformand	Thea
Kasserer	Thea
Sekretær	Hanne
Medlem	Bente-Lis
Medlem	Lisbeth
Suppleant	Tina
Suppleant	Majbritt

**Ad 3.**

Regnskab – godkendt af Kildehavens revision – blev enstemmigt godkendt af Pårørenderådet.

**Ad 4.**

Referat fra årsmødet blev godkendt uden kommentarer.

Ad 4a

Konflikthåndtering – Kildehaven har både kurser (personale) og beredskab i tilfælde af krise.

Pårørende ønsker at blive kontaktet, hvis deres unge har været involveret i/overværet en større konflikt. Alle er enige om, at dette er en udfordring, og der skal arbejdes på at finde en løsning. (Efterfølgende kommentar fra Lisbeth – hvem er ansvarlig for at løbe med denne opgave?)

Ad 5.

Punktet udgik, da ingen repræsentanter fra Personalet var til stede.

Ad 6.

Punktet blev gennemgået. Intet til referat.

Ad 7

Punktet blev gennemgået. Intet til referat.

Ad 8

På vegne af Beboerrådet meddelte Sys, at der ikke ønskes deltagelse fra Pårørenderådet til Beboerrådsmøder. Pårørende kan få referat fra mødet, hvis deres unge/pårørende godkender dette.

Ad 9.

Punktet blev gennemgået. Intet til referat.

Ad 10.

Punktet er dækket ind med Peters gennemgang af ledsagelse og time håndtering. Der var enighed om, at dette punkt skulle med på næste Pårørende møde.

Ad 11.

Punktet blev gennemgået. Intet til referat.

Ad 12.

Punktet blev gennemgået. Intet til referat.

Ad 13.

Punktet blev gennemgået. Intet til referat.

Ad 14.

Punktet gemmes til næste Pårørendemøde.

**Ad 15.**

**Punktet blev gennemgået. Intet til referat.**

**Ad 16.**

**Efteruddannelse af personale – behov og bevillinger skal tydeliggøres i Kildehavens handleplaner. Dette skal danne grundlag for behov for efteruddannelse.**

**Ad 17.**

**Værgemål – punktet gemmes til næste Pårørendemøde**

**Ad 18.**

**Kommende aktiviteter:**

**Pårørendemøde – forslag om datoen 9.3.2017, kl. 19.00. Det er en forudsætning, at Annica kan deltage.**

**Punkter på dagsorden**

- Ledsagelse (deltagelse af Sys og Peter)
- Værgemål (/klagesager)
- Kommunikation

**Diskotek**

**Datoer i 2017 er fastsat til 4 Marts 2017 og 11 November 2017. Der er 130 tilmeldte til diskoteket i marts, og der er lukket for tilmelding.**

**Ad 19.**

**Punktet udgår – samme som punkt 10**

**Ad 20.**

**Punktet gemmes til næste møde, så alle er til stede.**

**Ad 21.**

**Næste møde – forslag til dato 4 Maj 2017.**

**Formøde kl 17.30. Spisning kl 18.30. Møde fra 19.00 – 21.00.**

**Tak for et godt møde.**

**Referent (vikar ☺): Lisbeth Løvschall**